
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 13. august 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 1572 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besva-

res.  Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 1572:  

”Ministeren lovede tilbage i november 2019, at der skulle ske noget ift. udsvingene i  

medicinpriserne. Hvornår forventer ministeren en konkret løsning?” 

 

Svar: 

Jeg kan oplyse, at mit ministerium fortsat arbejder på at undersøge forskellige model-

ler og mekanismer, der kan mindske generne for borgerne ved prishop. Det har indtil 

nu ikke været muligt at indgå frivillige aftaler om f.eks. prisloft med den del af medici-

nalindustrien, der ikke er omfattet af de frivillige prisloftaftaler mellem Sundheds- og 

Ældreministeriet, Lægemiddelindustriforeningen og Danske Regioner. Derfor vil jeg 

ikke afvise, at lovgivning bliver et nødvendigt redskab. COVID-19 har dog gjort det 

globale medicinmarked mere ustabilt end tidligere, og det står fx klart, at forsynings-

sikkerhed er et meget vigtigt element at tænke ind i fremtidige løsninger, der kan 

mindske prishop.  
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